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KF § 94/22
Fastställande av dagordning

Behandlat av Datum Ärende

Kommunfullmäktige 2022-06-20 94/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att lägga till ärendet ” Utveckling av en åretruntanläggning 
och arena för elitfotboll samt nybyggnation av bostäder ” och därefter fastställa 
dagordningen.
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KF § 95/22
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige

Behandlat av Datum Ärende

Kommunfullmäktige 2022-06-20 95/22

Beslut
Inga nya ledamöter eller ersättare.
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KF § 96/22
Anmälan av nya motioner och medborgarförslag

Behandlat av Datum Ärende

Kommunfullmäktige 2022-06-20 96/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att överlämna de inkomna motionerna till kommunstyrelsen 
för beredning.

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna det inkomna medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för avgörande.

Bakgrund
Följande motioner har inkommit:

Motion från Göran Segerstedt (SD) med förslag om lasershow/ljusspel på allmän plats på 
nyårsafton.

Motion från Janette Leinonen (MP), Dag Fredriksson (V) och Monica Green (S) om att 
införa nollvision mot våld i nära relationer och att en handlingsplan arbetas fram.

Motion från Maria Hjärtqvist (S) och Per Johansson (S) om att en kommunövergripande 
bemanningsenhet skapas.

Följande medborgarförslag har inkommit:

Medborgarförslag från Stefan Quist om att berörda myndigheter bildar nätverk för att 
gemensamt arbeta för att elever från särskolan får möjligheter till sysselsättning efter 
gymnasiet.
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KF § 97/22
Frågor och Interpellationer

Behandlat av Datum Ärende

Kommunfullmäktige 2022-06-20 97/22

Beslut
Inga frågor eller interpellationer har ställts till dagens sammanträde.
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KF § 98/22
Svar på Motion om torget i Södra Ryd (S)
KS2022.0071

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 124/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 127/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 98/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkande
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Kayda Lazar (S), Eva Larsson (S) och Johan Ask (S) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag att anse motionen besvarad.

Sammanfattning
Motionären vill ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att se över gällande planer för torgets 
utveckling, det finns redan ett sådant uppdrag och en detaljplan "kv Ekoxen" finns i 
leveransplanen. Motionären vill vidare att kommunen ser över möjligheten att utveckla 
torghandeln. Fysiska förutsättningar finns, och kan tillskapas genom nämnda detaljplan. Om 
kommunen ska tillhandahålla en samordnade tjänst för torghandel i Ryd eller på andra torg 
ligger det utanför sektor samhällsbyggnads roll och ansvar.

Bakgrund
Torget i Södra Ryd rustades upp av kommunen år 2017. Utformningen togs fram i dialog 
med polis, fastighetsägare och föreningsliv. Det tillkom planteringar, sittplatser, belysning, 
elskåp för aktiviteter. Torget är väl befolkat och det är relativt många aktiviteter över året.
Stadsrummet upplevs idag som öppet och blåsigt, torget flyter ihop med stora öppna ytor för 
bilar och bussvändplats. Vid omdaningen var det tydligt att inga ”väggar” i form av hus, 
plank och annat skulle byggas, av rädsla av att skapa baksidor. För att skapa mer lä och 
ringa in ett torg kan häckar, flaggspel, pergolor etc. nyttjas. Dagens detaljplaner har inga 
byggrätter, dagens planer är för bilar och torg. Det finns i leveransplanen (kommunens 10-
åriga produktionsplanering) en planerad ny kommunal detaljplan längs gatan och vid torget. 
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Den kan starta när kommunen vet hur det blir med bussvändplatsen. Den kan troligen 
avvecklas när ny busslinjedragning genomförs 2025. I den planen föreslår sektor 
samhällsbyggnad att torget ingår. För att eventuellt förstora torget kommer parkeringar att 
behöva flyttas, i samverkan med handlare och fastighetsägare. Att i en sådan detaljplan 
fortsätta arbetet med lokala aktörer är en självklarhet.

Sektor samhällsbyggnad har berett motionen tillsammans med sektor medborgare och 
samhällsutveckling, ortsutvecklare för Södra Ryd.

Handlingar
2_ADM_2022_104_Motion om torget i Södra Ryd Socialdemokraterna.pdf                                                                                                                                                    
1_ADM_2022_104_Svar på motion.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 99/22
Svar på motion om att införa fria pedagogiska måltider i 
förskolan
KS2021.0359

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-08 139/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-20 142/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 99/22

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Yttrande
Anders Karlsson (M), ordförande i barn- och utbildningsnämnden föredrar beredningen av 
ärendet. 

Yrkande
Gabryjel Blom (V) och Emil Forslund (MP) yrkar bifall till motionen.

Marianne Gustafson (KD) och Michael Nimstad (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.

Bakgrund
Vänsterpartiet Skövde och Miljöpartiet det gröna Skövde, har genom Gabryjel Blom (V) och 
Emil Forslund (Mp) lämnat in en motion till kommunfullmäktige om att införa fria 
pedagogiska måltider i förskolan. Ärendet har beretts av kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsen har anmodat barn- och utbildningsnämnden att lämna yttrande i ärendet. 

I motionen föreslås att;
Kostnaden för att införa fria pedagogiska måltider i kommunens förskolor tas fram. 
Barn- och utbildningsnämnden får ökade anslag för att täcka upp kostnaden för måltiderna 
redan vid kommunfullmäktiges möte i juni 2022.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunfullmäktige Datum:2022-06-20 kl. 13:00 11(42)

Motionärerna påtalar utifrån Skolverkets definition att ”måltiden är ett tillfälle att umgås och 
bygga relationer mellan barnen och de vuxna men att måltiden också kan integreras i det 
pedagogiska arbetet”. Vidare säger motionärerna att den pedagogiska måltiden i flera 
kommuner ses som en del i arbetet vilken man då inte kan ta betalt för. Motionärerna anser 
också att då lärarbristen är fortsatt stor kan en åtgärd, för lättare framtida rekrytering av 
personal, vara att införa fria pedagogiska måltider inom förskolan.

Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2022-01-24 att ”föreslå kommunstyrelsen besluta 
att motionen anses besvarad utifrån framtagen kostnadsbild. Motionärernas förslag om 
ökade anslag beslutades överlämnas till kommunstyrelsen för beslut.”
Ärendet bereddes därefter av kommunstyrelsens arbetsutskottsberedning som ansåg att barn- 
och utbildningsnämnden behövde ta ställning till motionärernas båda förslag i sitt 
remissyttrande.

Med anledning av ovanstående har motionen behandlats av barn- och 
utbildningsnämnden två gånger.

I sitt ursprungliga yttrande (BUN § 3/22, 2022-01-24) skriver barn- och 
utbildningsnämnden:
Inom sektor barn och utbildning betalar pedagoger inom förskolan idag 31 kr för pedagogisk 
måltid. Kostnaden dras på den anställdes lön. Nämnden beslutade 2019-10-07, § 125, i 
samband med åtgärder för effektivisering av barn- och utbildningsnämnden budget att höja 
avgiften för pedagogisk måltid till 31 kr.

Sektor barn och utbildning har sedan tidigare arbetat fram en riktlinje gällande pedagogiska 
måltider inom sektor barn och utbildning. I denna framgår bland annat syfte med 
pedagogiska måltider;

 grunden för matvanor läggs i en tidig ålder och förutsättningarna för att skapa goda 
matvanor bär därför starta när barnen/eleverna är på förskolan och i skolan

 att skapa en lugn och balanserad måltidsmiljö där man på ett naturligt sätt även 
skapar förutsättning för samtal kring mat, måltidsmiljö och hälsa

 barnen/eleverna behöver vuxna som förebilder och stöd - det är mycket 
betydelsefullt att den pedagogiskt ätande personalen vid måltiderna äter samma mat 
som barnen/eleverna

Vidare kan konstateras att pedagogerna vid pedagogisk lunch inspirerar barnen/eleverna att 
prova olika sorters mat vilket stärker barnens/elevernas matvanor, särskilt de barn/elever där 
maten blivit en ”låsning” och som behöver extra stöd vid matsituationer.
Här kan pedagogerna nyttja den pedagogiska måltiden till ett lärtillfälle kring mat och 
måltidsmiljö.

I Skatteverkets regelverk, SKV M2009:28, punkten 4.4.8.5 Fri kost för lärare och annan 
personal, går att utläsa att ”förmån av fri eller subventionerad måltid för lärare eller annan 
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personal vid grundskola, förskola, daghem och fritidshem är av hävd skattefri om personalen 
vid måltiden har tillsynsskyldighet eller motsvarande ansvar för barn under skolmåltid eller i 
samband med s.k. pedagogisk måltid”.

En omvärldsbevakning av pedagogisk måltid inom förskolan har gjorts, dels med 
närliggande kommuner och dels med de kommuner som Skövde kommun brukligt jämför 
sig med i olika sammanhang. Resultat av omvärldsspaning redovisas i separat bilaga.

Kostnad för att införa fria pedagogiska måltider i förskolan
Den årliga kostnaden för fria pedagogiska måltider inom förskolan är 4.4 mnkr. Detta är 
framräknat utifrån 200 arbetsdagar per/år (vid uttagande av 5 veckor semester), 620 st 
anställda, kostnaden på 31 kr/dag samt 600 tkr till fristående huvudmän (utifrån 
grundbelopp):
200 dagar x 620 st anställda x 31 kr + 600 000 kr = 4.4 mkr

Barn- och utbildningsnämndes slutgiltiga yttrande (BUN § 39/22, 2022-05-02) lyder som 
följer:
Nämnden kan se att fria pedagogiska måltider är värdefullt ur ett attraktivt 
arbetsgivarperspektiv, både för att attrahera ny personal och även för att behålla redan 
befintlig personal. Idag finns ett kompetensförsörjningsproblem eftersom antal sökande till 
lediga tjänster inte räcker till.
Utifrån nämndens verksamhetsansvar ser dock nämnden att andra utvecklingsområden i 
nuläget är högre prioriterade.
Mot ovanstående bakgrund föreslås motionen avslås i sin helhet.

Handlingar
Motion om att införa fria pedagogiska måltider i förskolan (V) och (MP)                                                                                                                                                    
BUN § 3/22 Svar på motion - inför fria pedagogiska måltider i förskolan                                                                                                                                                    
Fria pedagogiska måltider i förskolan - bilaga.pdf                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden sammanträde den 2022-05-02 - 
Yttrande över återre....pdf

Skickas till
Kommunstyrelsen 
Barn- och utbildningsnämnden
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KF § 100/22
Skövde kommuns tertialrapport 1 (T1) 2022
KS2022.0182

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-08 137/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-20 140/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 100/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna tertialrapporten avseende perioden januari-april 
2022. 

Kommunfullmäktige beslutar att 10 miljoner kronor av årets resultat tillförs budgeten för 
kommunstyrelsen för en förlängning av projektet ”Jobb för unga” (sektor medborgare och 
samhällsutveckling) under år 2022, att åldersgränsen 29 år för projektet tas bort samt att 
uppföljning sker löpande i samråd med kommunstyrelsens arbetsutskott.

Yrkande
Katarina Jonsson (M) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Johan Ask (S), Ulla-Britt Hagström (L) och Theres Sahlström (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Bakgrund
Årets första uppföljning är tertialrapport 1 som består av en ekonomisk årsprognos utifrån 
perioden januari till april 2022. Kommunen prognostiserar ett positivt resultat om 258,9 
miljoner kronor 2022, vilket är 134,5 miljoner kronor bättre än budgeten på 124,4 miljoner 
kr. I det prognostiserade resultatet ingår inte 66 miljoner kronor i negativ värdeutveckling av 
kommunens finansiella placeringar. Budgetavvikelsen består framförallt av skatter och 
generella statsbidrag 71 miljoner kronor, lägre kapitalkostnader och överskott i 
demografimodellen samt nämndernas resultat 7 miljoner kronor. 

Konsekvenser av pandemin och kriget i Ukraina påverkar världsekonomin och utvecklingen 
av Skövde kommuns ekonomiska förutsättningar. Effekter är särskilt kännbara i 
skatteprognoser, prisökningar, räntor, flyktingmottagande och efterfrågan på våra tjänster. 
Prognososäkerheten bedöms vara högre än normalt och ekonomistaben följer utvecklingen 
noggrant.
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Nämnderna och affärsverken (Skövde VA och Skövde Stadsnät) prognostiserar totalt ett 
överskott om 7 miljoner kronor. Den största positiva avvikelsen återfinns hos vård-och 
omsorgsnämnden med 30 miljoner kronor. Fyra nämnder (kultur- och fritidsnämnden, 
socialnämnden, barn-och utbildningsnämnden samt servicenämnden) prognostiserar totalt 
ett underskott på 26 miljoner kronor.  

Årets investeringsbudget uppgår till 730,2 miljoner kronor exklusive investeringar i 
taxefinansierad verksamhet som uppgår till 237,1 miljoner kronor. I den totala 
investeringsbudgeten för 2022 ingår ombudgeteringar från 2021 med 452,5 miljoner kronor 
varav 113,1 miljoner kronor avser den taxefinansierade verksamheten.

Enligt prognosen för Skövde kommun, inklusive taxefinansierad verksamhet, beräknas 
investeringar om totalt 684 miljoner kronor att genomföras 2022 vilket innebär en 
budgetavvikelse om 283 miljoner kronor som förklaras av både externa och interna faktorer. 
Den främsta anledningen är att projekt förskjutits framåt i tiden. 

Trots att totalprognosen visar en positiv avvikelse ses en tydlig förändring gällande våra 
pågående och kommande investeringsprojekt. Under första tertialet år 2022 har Sverige haft 
en hög inflation vilket för kommunens investeringar har blivit kännbart med en kraftig 
prisuppgång på bland annat byggmaterial och drivmedel. Detta innebär att betydligt fler 
investeringsprojekt bedöms genomföras till en högre kostnad än vad som budgeterats. Hur 
både inflation och effekter på inköp fortsatt utvecklas är en osäkerhetsfaktor som oavsett 
riktning kommer att få effekt på budget-följsamheten i kommunens investeringsprojekt. 
De långfristiga lånen uppgick den 30 april 2022 till 4 484 miljoner kronor, varav 2 317 
miljoner avser kommunens egen skuld, övriga skulder avser utlåning till koncernen. 
Kommunen hade samtidigt 346 miljoner kronor i kassan. Prognosen för långfristiga skulder 
kring slutet av 2022 beräknas uppgå till 4 700 miljoner kronor, varav kommunens egen 
skuld är 2 400 miljoner kronor.

Det prognostiserade resultatet 2022 motsvarar 7,1 procent av skatter och bidrag. Kommunen 
bedöms uppfylla det finansiella målet 2022 om 3 procent av skatter och bidrag vilket ger 
utrymme för att täcka eventuella nämndsunderskott.

Avslutningsvis uppmanar kommunstyrelsen nämnder med prognostiserat underskott att 
påvisa i dialogerna till tertialrapport 2 vilka åtgärder nämnderna avser att göra under 2022 
för att klara de av kommunfullmäktige beslutade budgetramarna för 2023. Underskott direkt 
kopplade till effekter av pandemin ska beskrivas men behöver inte återställas.

Handlingar
Prognosrapport T1 2022.220608

Skickas till
Ekonomichef
Avdelningschef ekonomi- och verksamhetsstyrning
Samtliga nämnder
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KF § 101/22
Ordningsföreskrifter Skövde kommun
KS2021.0042

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 127/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 130/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 101/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Skövde 
kommun samt underställa denna till Länsstyrelsen i Västra Götaland för överprövning. 

Kommunfullmäktige beslutar att upphäva föreskrifterna 16 FS 1996:40, 14 FS 2012:27 samt 
14 FS 1998:230 i samband med att de nya Allmänna ordningsföreskrifterna för Skövde 
kommun vinner laga kraft.  

Yrkande
Ulrica Johansson (C) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Bakgrund
Kommuner medges genom Ordningslagen att utfärda lokala ordningsföreskrifter i syfte att 
upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats. Kommuner medges också att 
meddela föreskrifter för att hindra att människors hälsa eller egendom skadas till följd av 
användningen av pyrotekniska vara. Skövde kommun har antagit ordningsföreskrifter där 
den senaste utgåvan är från år 1996 samt uppdaterad den vid ett par tillfällen under åren. 
Behovet av att uppdatera ordningsföreskrifterna fanns således både pga tidsutdräkten men 
också samhällets utveckling under åren.

Kommunfullmäktige antar, ändrar och upphäver lokala föreskrifter och underställer därefter 
dessa till Länsstyrelsen i Västra Götaland som kontrollerar att föreskrifterna inte strider mot 
vad som anges i ordningslagen. 

När ordningsföreskrifterna är fastställda ska dessa tillgängliggöras på Skövde kommuns 
hemsida på ett sätt som gör det enkelt att ta till sig reglerna. Det kommer tex ske genom att 
områdena som framgår av bilagorna ska finnas på en (1) karta som går att lätt att navigera i. 
Det underlättar även för Polismyndigheten som beivrar ordningsstörningar och överträdelser 
av alkoholförtäringsförbud. 
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Fyrverkerier 
I arbetet har föreskrifterna kring fyrverkeri beretts. Reglerna lägger ett generellt 
tillståndskrav för att skjuta fyrverkeriet vid sammanhållen bebyggelse året runt med 
undantag för valborgsmässoafton, påskafton och nyårsafton då enskild medges skjuta 
fyrverkerier mellan 20:00-01:00.

I förslaget har tillståndskravsområdet utökats i enlighet med hur samhället har expanderat, 
främst avseende Trädgårdsstaden. I Södra Ryd har tillståndsområdet omarbetats för att 
stämma överens med reglerna i övriga orter. Södra Ryd kommer således att ha ett undantag 
från tillstånd likt övriga men Södra Ryds centrum kommer fortsatt att krävas tillstånd för 
året runt.   

Alkoholförtäringsförbud 
Förtäringsförbud avseende alkohol på allmän plats styrs genom ordningsföreskrifterna. I 
förslaget för centrum är området utökat för att omfatta området kring Tingsrätten, Komvux, 
Västerhöjdsgymnasiet och Arena-parkeringen. I föreskrifterna beläggs även viss andra 
platser med förtäringsförbud; kommunens idrotts- och badanläggningar, begravningsplatser, 
kyrkogårdar, skolgårdar, förskolegårdar, kommunens iordningställda lekplatser samt dessa 
anläggningars parkeringsplatser. Genom denna utökning kommer parkeringar som tidigare 
återkommande använts vid motorburna fester, såsom Billingehovsparkeringen, att omfattas 
av förtäringsförbudet. 

Markiser mm. 
I föreskrifterna styrs montering av markiser, banderoller, flaggor och skyltar. Dessa beläggs 
med krav om att monteras 2,50 m över gångbana och 4,50 m över körbana. Höjden för 
markiser på gångbana är förändrad där Räddningstjänsten begärt att ändring ska ske för att 
utryckningsfordonen ska kunna ta sig fram. Förändringen ska däremot inte gälla retroaktivt 
för anordningar monterade innan år 2022 utan endast när nya anordningar monteras eller 
byts ut.

Motionsspår 
I Skövde har flertalet motionsspår byggt ut, i synnerhet på Billingen, där vi nu uppdaterat 
dessa för att belägga dem med förbud mot hästkörning och ridning.

Motorfordon är förbjudet att framföra i motionsspåren genom terrängkörningslagen och 
behöver inte tas upp i ordningsföreskrifterna. 

Iordningsställda längskidspår beläggs med förbud att nyttjas på annat sätt än skidlöpning när 
dessa är preparerade. 

Elsparkcyklar och dylikt 
Elsparkcyklar har ökat i omfattning i landet och även ankommit Skövde. Behov av reglering 
kopplade till utställning av elsparkcyklar för uthyrning har därmed aktualiserats. Regeringen 
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har remitterat ett lagförslag om att elsparkcyklar bara ska få parkera på gångbana och 
cykelbana om de står vid en uppställningsplats avsedd för cyklar. Förbudet bedöms göra det 
enklare för kommuner att avgöra vad som är en felparkering och därmed lättare att föra bort 
felparkerade elsparkcyklar. Förbudet föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022. 

Oaktat att parkering kommer regleras i trafiklagstiftning finns och en möjlighet att inom 
ramen för ordningslagen införa ett krav på tillstånd och en avgift genom ändring av 
allmänna lokala ordningsföreskrifter samt taxa för upplåtelse av offentlig mark. Denna 
reglering är införd genom skrivningen i 20 § 3 st. 

Handlingar
14 FS 2012-27                                                                                                                                                    
Föreskrift 14 FS 1998-230                                                                                                                                                    
Föreskrift 16 FS 1996-40                                                                                                                                                    
Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Skövde kommun 

Skickas till
Länsstyrelsen Västra Götaland
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KF § 102/22
Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde 
kommun, att gälla från 2023-01-01
KS2022.0208

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 126/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 129/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 102/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde 
kommun att gälla från 2023-01-01. Taxan innebär en höjning av brukningsavgiften med             
8 %.

Yrkande
Katarina Jonsson (M) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag

Bakgrund
Servicenämnden föreslår kommunfullmäktige att anta taxa för den allmänna VA-
anläggningen i Skövde kommun (VA-taxan).

VA-taxan reglerar avgiftsuttaget för VA-huvudmannens tjänster: tillhandahållande av 
dricksvatten samt omhändertagande av spill- och dagvatten från fastighet och allmän 
platsmark. Avgifter för VA tas ut som anläggningsavgift och brukningsavgift. 
Anläggningsavgiften tas ut som en engångsavgift när en fastighet ansluts till nätet samt vid 
utökad byggnads- eller tomtyta. Brukningsavgiften är den löpande avgiften för nyttjandet av 
tjänsterna baserad på hur mycket vatten som fastigheten förbrukar. Brukningsavgiften är i 
sin tur uppdelad i en fast och en rörlig del.

Föreliggande förslag till VA-taxa att gälla från 1 januari 2023 innebär en höjning av
brukningsavgiften med 8 % och en oförändrad anläggningsavgift.

Anläggningsavgift

Anläggningsavgiften analyseras med 3–5 års mellanrum, i enlighet med Servicenämndens
riktlinjer för VA-verksamheten (§48/20). Senaste analysen gjordes 2021 och föranledde en
revidering, med en differentierad höjning avgiftens olika delar, som gäller från 1 januari
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2022. Av denna anledning är förslaget en oförändrad avgift till 2023.

Brukningsavgift

Som grund för förslaget till höjning av brukningsavgiften med 8 % ligger en analys av
förväntade intäkter och kostnader för perioden 2022–2027. Taxan ger servicenämnden, som
VA-huvudman, möjligheten att besluta om justering av taxan utifrån förändringar i
Konsumentprisindex (KPI) vilket under 2021 steg med 3,7 %. Behovet av intäktsökning
överstiger alltså förändringen av KPI och beslut om höjning förs därför upp till
kommunfullmäktige.

VA-taxans årliga höjningar har de senaste åren inte motsvarat kostnadsökningarna. 
För 2022 är det därför budgeterat ett underskott på 5,5 miljoner kronor.
Ett positivt eller negativt resultat för VA-verksamheten flyttas med till nästkommande år.
Vid större överskott kan en avsättning av resultatet göras för att möta kostnader för 
investeringar under vissa förutsättningar som anges i Lag (2006:412) om allmänna
vattentjänster. Rättspraxis utifrån samma lag är att resultatet i VA-verksamheten ska
balanseras över en 3-årsperiod, dvs att ett underskott ska ha täckts av ett överskott inom 3 år.
Föreslagen höjning på 8 % innebär att verksamheten behöver budgeteras med ett underskott
på 6,5 miljoner för 2023.

Analysen av 2022–2027 visar på behov av fortsatta årliga höjningar på kring 7 % för 2024
och 2025 och att verksamheten kan få ett överskott i budgeten från 2025.

Kapitalkostnaderna stiger kraftigt kommande år med anledning av de stora investeringar
som görs i verksamheten; Stadskvarns reningsverk, utbyggnadsområden,
exploateringsområden med mera. En redovisningsändring, som genomfördes i ett första steg
2021 och görs i ett andra steg 2023, innebär en omfördelning av kostnader från investering
till driftbudgeten som också påverkar behovet av taxehöjning. Med ombyggnaden av
Stadskvarn kan vi ta emot spillvatten från ett växande Skövde kommun med en robustare
rening och ännu lägre utsläpp. När de nya anläggningsdelarna tas i drift under 2023 innebär
det en ökad driftkostnad på kring 400 tkr framförallt i form av en ökad elförbrukning.

Osäkerheter som kan påverka kostnaderna

I analysen ingår långtidsprognosen för VA-verksamhetens investeringar. Här finns det
kostnadsposter som än så länge är osäkra och därför inte tagits med i prognosen.

 Kommunens arbete med vision och översiktsplan för Skövde med utblick mot 2040
kommer påverka investeringsbehoven i verksamheten. Analysen utgår ifrån att 
kostnaderna för nya bostads- och verksamhetsområden fortsätter att ligga på samma 
nivå som tidigare.
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 Ombyggnaden av Stadskvarns reningsverk och nuvarande miljötillstånd möjliggör 
för kommunen att växa till 60 000 invånare. En målsättning om en än större 
befolkning innebär att ett nytt miljötillstånd behöver sökas vilket också kan medföra 
krav på investeringar för exempelvis läkemedelsrening.

 Investeringskostnaderna för att försörja en större etablering i exploateringsområdet 
Locketorp med vatten och avlopp ingår inte i prognosen.

 För dagvattennätet finns stora osäkerheter om behoven av investeringar för att 
hantera både klimatförändringar och ökade krav på rening av dagvattnet som lämnar 
våra tätorter.

 En stor post i driftbudgeten är inköp av vatten från Skaraborgsvatten och där pågår 
diskussioner i kommunalförbundet kring behov av ytterligare reningssteg som kan 
påverka vattenpriset mot kommunerna.

 Som en viktig samhällsfunktion påverkas VA-verksamheten av den upprustning av 
civilförsvaret som pågår i landet vilket kan medföra ökade kostnader för 
verksamheten.

För typhus A (småhus som förbrukar 150 kubikmeter vatten per år) ökar avgiften med 1,6 kr
per dag, från en årskostnad på 7 218 kr inkl. moms till 7 796 kr. För en lägenhet i typhus B
(flerbostadshus med 15 lägenheter) ökar avgiften med en knapp krona per dag, från en
årskostnad på 4 332 kr inkl. moms till 4 678 kr.

Varje år gör branschorganisationen Svenskt Vatten en sammanställning av VA-taxorna i
Sveriges kommuner. I sammanställningen för 2022 deltog 252 kommuner. För typhus A, se
definition ovan, skiljer det 13 tkr mellan lägsta och högsta avgift. Häften av kommunerna
har en avgift i spannet 5 500–8 500 kr/år. För typhus B skiljer det 11 tkr mellan lägsta och
högsta avgift per lägenhet och år. Hälften av kommunerna har en avgift i spannet 5 000-
6 000 kr/lgh, år.

Handlingar
SEN § 24/22 VA-taxa 2023                                                                                                                                                    
Kronor och ören.pdf

Skickas till
Servicenämnden
Markus Eriksson
Jenny Sjökvist
Christina Landelius Törning
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KF § 103/22
Skövde Bussdepå - ny lokalisering
KS2022.0214

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 128/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 131/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 103/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att: 
 godkänna att Kreativa Hus Skövde AB förvärvar mark av kommunen om ca 49 000 kvm 

inom fastigheten Skövde 5:177 för att genomföra byggnation av en ny bussdepå om 
cirka 4 700 kvm total byggnadsyta, 

 godkännandet gäller under förutsättning att den totala investeringsnivån för projektering, 
entreprenad, markförvärv, kompletterande utrustning och övriga kostnader uppgår till 
maximalt 350 miljoner kronor,  

 finansiering av ovanstående sker genom lån från koncernbanken.

Yrkande
Ulrica Johansson (C) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag

Bakgrund
Inom området Mariesjö, Skövde Science City, finns i nuläget en bussdepå på fastigheten 
Mariesjö 4. Fastigheten är strategiskt placerad och central för områdets fortsatta omställning 
och utveckling. Fastigheten förvärvades av det kommunala bolaget Kreativa Hus Skövde 
AB genom förvärv av bolaget VästFast i Skaraborg AB år 2019. På fastigheten inryms i 
dagsläget en bussdepå som förhyrs av Nobina AB med avtal som sträcker sig till år 2024. Då 
området ska ställas om har Kreativa Hus Skövde AB för avsikt att bygga en ny bussdepå 
med en total byggnadsyta om cirka 4 700 kvm. Sedan tidigare finns en utpekad lokalisering 
för ny bussdepå på fastigheten Skövde 5:177 med ett markområde om cirka 49 000 kvm. 
Marken förvärvas av Kreativa Hus Skövde AB från kommunen. 
  
Kreativa Hus Skövde AB kommer att genom en totalentreprenad upphandla och bygga den 
nya bussdepån för att därefter hyra ut till Västtrafik AB. Det totala investeringsbeloppet för 
bussdepån kommer att bäras av Kreativa Hus Skövde AB. Finansieringen sker genom lån 
från koncernbanken. Beslut om bolagets utlåningsram kommer att fattas av 
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Kommunfullmäktige under hösten 2022 i samband med de årliga besluten om de 
kommunala bolagens utlåningsramar.  

Enligt ingånget hyresavtal mellan Kreativa Hus Skövde AB och Västtrafik AB kommer det 
totala investeringsbeloppet utgöra grund för beräkning av Västtrafik AB:s hyreskostnad. 
Hyresavtalets löptid är 25 år med en preliminär hyresstart den 1 april 2024. Beräkning av 
hyran utgår från annuitetsmetoden och i övrigt marknadsmässiga villkor avseende bland 
annat ränta och indexering. Avtalet har ingåtts med förbehåll om att kommunfullmäktige 
ställer sig bakom att Kreativa Hus Skövde AB genomför byggnationen. 

Mot bakgrund av ovan föreslås kommunfullmäktige besluta att Kreativa Hus Skövde AB 
förvärvar mark och uppför en bussdepå med tillhörande utrustning på fastigheten Skövde 
5:177.
 

Handlingar
        

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Kreativa Hus Skövde AB
Västtrafik AB
Sektor samhällsbyggnad
Koncernbanken Skövde kommun
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KF § 104/22
Mobilitetshus Skövde Science City
KS2022.0215

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 129/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 132/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 104/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att: 
 Skövde Stadshus AB:s helägda dotterbolag Kreativa Hus Skövde AB eller dess 

dotterbolag, genomför byggnation av mobilitetshus inom Skövde Science City.  
 ge Kreativa Hus Skövde AB och dess dotterbolag i uppdrag att ta fram erforderliga 

underlag för investeringen i mobilitetshus för vidare beslut i kommunfullmäktige. 

Yrkande
Ulrica Johansson (C) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag

Bakgrund
I september 2020 beslutade kommunfullmäktige om planprogram för Mariesjö, Skövde 
Science City. Syftet med planprogrammet är ta ett samlat grepp och identifiera hur det 
centrala området kan utvecklas och omvandlas från ett område för småindustri- och 
verksamheter till en levande tät stadsmiljö med egen identitet och nya mötesplatser.  

Enligt planprogrammet för Skövde Science City förslås parkeringar lösas genom att anlägga 
parkeringshus där parkeringsbehovet för flera fastigheter kan samordnas. Syftet är att skapa 
yteffektiva och flexibla lösningar med möjlighet att konvertera om behovet av bilplatser 
minskar i framtiden. I planprogrammet framgår målbilder för området som bland annat 
utrycker mål om att minimera resandeökningen genom förtätning och minskat 
transportbehovet genom att låta ny bebyggelse innefatta många olika funktioner. Målet är att 
styra utvecklingen av stadsdelen långsiktigt så att den bidrar till en god livsmiljö för 
människor. Vid tillskapande av nya parkeringshus finns möjlighet att möta framtidens behov 
av olika mobilitetslösningar och servicefunktioner. Lösningar för avfall- och återvinning, 
paket- och varuleveranser, bilpool, cykeluthyrning osv. Därigenom uppmuntras till 
omställning till mer hållbara transportmetoder och bättre samordning av service för de 
boende. Byggnation av parkeringshus blir således mer ett mobilitetshus då förväntan finns 
om tillgång till fler tjänster än endast fysiska parkeringsplatser. 
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I januari 2022 tog kommunfullmäktige beslut om att parkeringshus som ska uppföras på 
Skövde Science City för att tillgodose hyresgästers parkeringsbehov, ska genomföras i ett 
kommunalägt parkeringsbolag och ligga organiserat inom koncernen för Skövde Stadshus 
AB. Samtidigt gavs uppdrag till kommundirektören att bereda fram erforderliga underlag för 
tillskapande av ett parkeringsbolag för vidare beslut i kommunfullmäktige. Ett 
beredningsarbete påbörjades som leds av Kreativa Hus Skövde AB och som sker i nära 
samarbete med projektledare för omvandling av Science City Skövde, Avfall och 
återvinning i Skaraborg, Skövde Energi AB och Skövde Stadshus AB mfl. Bakgrunden till 
att Kreativa Hus Skövde AB leder arbetet är bland annat att bolagets dotterbolag Mariesjö 
Kreativa Hus AB äger den fastighet där nytt mobilitetshus ska uppföras samt att synergier 
uppnås genom att tillvarata bolagets etablerade verksamhet inom området.  

I syfte att ge förutsättningar för ett effektivt plan- och projekteringsarbete finns en fördel, i 
ett tidigt skede i processen, att besluta vilket kommunalt bolag som ska genomföra 
byggnation.

Beredningsarbetet har lett fram till att föreslå ge uppdrag till Kreativa Hus Skövde AB eller 
dess dotterbolag, att investera och utveckla mobilitetshus inom Skövde Science City. Genom 
att använda etablerade bolag i Skövde Stadshuskoncernen skapas fortsatta förutsättningar till 
en kostnadseffektiv bolagsstruktur. Det finns också framtida synergier för Kreativa Hus 
Skövde AB:s koncern som lokalförsörjer stora delar av verksamheterna i Science Park 
Skövde att samarbeta i parkeringsfrågan.   

I beredningsarbetet pågår analys av möjligheter till olika former av tjänster kopplat till 
mobilitetshus Skövde Science City Skövde samt se över ekonomiska förutsättningar. Det 
innebär att nivå på investeringsbelopp och styrdokument såsom ägardirektiv kommer 
underställas kommunfullmäktige framåt för vidare beslut.

Handlingar
        

Skickas till
Kreativa Hus Skövde AB
Skövde Stadshus AB
Sektor samhällsbyggnad
Projektledare Skövde Science City
Sektor service
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KF § 105/22
Reviderad bolagsordning Kreativa Hus Skövde AB, 
Mariesjö Kreativa Hus AB och VästFast i Skaraborg
KS2022.0216

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 130/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 133/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 105/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att: 
 godkänna reviderad bolagsordning för Kreativa Hus Skövde AB, Mariesjö Kreativa Hus 

AB och VästFast i Skaraborg AB 
 utsett stämmoombud framlägger och röstar för godkända förslag till bolagsordning på 

bolagsstämma i Kreativa Hus Skövde AB, Mariesjö Kreativa Hus AB och VästFast i 
Skaraborg AB.

Yrkande
Ulrica Johansson (C) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag

Bakgrund
I januari 2022 tog kommunfullmäktige beslut om att parkeringshus ska uppföras på Skövde 
Science City för att tillgodose hyresgästers parkeringsbehov, allmän parkering och 
inrymmande av bilpool. Samtidigt beslutades att investeringar i parkeringshus på Skövde 
Science City ska genomföras i ett kommunalägt parkeringsbolag och ligga organiserat inom 
koncernen för Skövde Stadshus AB. Kommundirektören gavs i uppdrag att bereda fram 
erforderliga underlag för tillskapande av ett parkeringsbolag för vidare beslut i 
kommunfullmäktige. Ett beredningsarbete påbörjades som leds av vd för Kreativa Hus 
Skövde AB. 

Bakgrunden till att Kreativa Hus Skövde AB leder arbetet är bland annat att bolaget äger den 
fastighet där nytt mobilitetshus ska uppföras samt att synergier uppnås genom att tillvarata 
bolagets etablerade verksamhet inom området.  

Inom området Mariesjö, Skövde Science City, finns i nuläget en bussdepå på Fastigheten 
Marisjö 4. Fastigheten förvärvades av Kreativa Hus Skövde AB genom förvärv av bolaget 
VästFast i Skaraborg AB år 2019. Då området ska ställas om har kommunen för avsikt att 
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bygga en ny bussdepå på Timboholmsområdet. För närvarande pågår en förprojektering av 
Kreativa Hus Skövde AB tillsammans med Västtrafik och Västfastigheter innebärandes att 
Kreativa Hus Skövde AB kommer genomföra en byggnation av ny bussdepå som kommer 
förhyras av Västtrafik. En avsiktsförklaring har tecknats mellan Kreativa Hus Skövde AB, 
Västtrafik och Västfastigheter.  

Mot bakgrund av ovan bör bolagsordningarna för Kreativa Hus Skövde AB, Mariesjö 
Kreativa Hus AB och VästFast i Skaraborg AB revideras för att även inbegripa utveckling 
och förvaltning av parkeringsanläggningar samt bussdepå.  

Handlingar
Kreativa Hus Skövde AB                                                                                                                                                    
Mariesjö Kreativa Hus AB                                                                                                                                                    
VästFast i Skaraborg AB

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Kreativa Hus Skövde AB
Mariesjö Kreativa Hus AB
VästFast i Skaraborg AB
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KF § 106/22
Sammanträdesdagar 2023 för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige
KS2022.0212

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 125/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 128/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 106/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa sammanträdesdagar 2023 för kommunfullmäktige 
enligt nedan.

Bakgrund
Ett förslag till sammanträdesdagar 2023 har upprättats. Förslag till sammanträdesdagar har 
anpassats till tiderna för regionfullmäktiges sammanträden.

Kommunstyrelsen 
Måndag kl 13.00

Kommunfullmäktige 
Måndag kl 18.00

16 januari 30 januari
13 februari 27 februari
13 mars 27 mars
11 april (tisdag) 24 april
8 maj 29 maj
5 juni
19 juni, start 08.00 19 juni, start 13.00

28 augusti 18 september
9 oktober 30 oktober
30 oktober 20 november
20 november 11 december
11 december

Hänsyn har tagits till datum för Regionfullmäktige som hålls den 14/2, 18/4, 23/5, 12-13/6, 
26/9, 23-24/10 samt 28/11. Dagen före dessa sammanträden hålls gruppmöten.
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Handlingar
        

Skickas till
Samtliga nämnder
Kanslichef för distribution inom enhet demokratistöd
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KF § 107/22
Utveckling av en åretruntanläggning och arena för 
elitfotboll samt nybyggnation av bostäder
KS2022.0260

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-15 143/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-20 143/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 107/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att ge AB Skövdebostäder i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för upprustning och/eller byggnation och förvaltning av

- utomhusarena för fotboll, med standard godkänd för superettan, 
inklusive erforderliga utrymmen för föreningar, omklädningsrum, 
gym, café, restaurang mm

- inomhushall för fotboll
- idrottshall 
- parkeringsplatser
- nybyggnation av bostäder 

Kommunfullmäktige beslutar att ge kommundirektören i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för ny lokalisering avseende utövande av friidrott.

Yrkande
Katarina Jonsson (M) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.
Johan Ask (S) och Gabryjel Blom (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Yttrande
Jonas Eriksson (SD)

Bakgrund
Södermalms IP har varit den anläggning som under många år fyllt rollen som publikarena 
vid fotbollsmatcher och för friidrott. Södermalms IP byggdes 1922 och mindre 
ombyggnationer och upprustningar har skett genom åren. År 2006 tillkom en konstgräsplan 
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med värmeslingor i direkt anslutning till fotbollsarenan och år 2009 byggdes en 
servicebyggnad i två plan innehållandes omklädningsrum, VIP-utrymmen samt sekretariat. 
Den stora läktaren rymmer 646 sittplatser och på motsatt sida finns en ståplatsläktare. 

Skövde har en lång tradition av och många utövare inom fotboll. Frågan har aktualiserats 
genom åren, att utveckla Södermalms IP till en fullskalig renodlad fotbollsarena för att möta 
ett behov men också för att skapa förutsättningar för att ta klivet upp i de högre serierna 
inom fotboll. En fullskalig åretruntanläggning inom Södermalms IP förväntas bidra till ett 
ännu större engagemang och utveckling av fotbollen inom vår delregion och till att öka 
attraktiviteten för Skövde.   

Byggnation av nya bostäder inom området kring Södermalms IP har också varit uppe till 
diskussion på olika sätt genom åren. Behov av centrumnära bostäder är stort och att skapa 
flerbostadshus och kontorslokaler i anslutning till fotbollsanläggningar finns flera exempel 
på. Inom området finns goda möjligheter att skapa bostäder för ungdomar, studenter, 
anställda inom försvarsmakten med flera.

Ambitionen är att skapa ett sammanhållet idrotts- och bostadsområde i och omkring 
Södermalms IP. För Skövde är det ett nytt arbetssätt att kombinera olika nyttor för att uppnå 
ett större värde. Både bostäder och idrottsarenor ingår i projektet och kommer vara tätt 
sammanlänkade. För att säkerställa ett rationellt projektarbete ska det finnas ett 
sammanhållet projektansvar för hela projektet. Uppdraget ges till AB Skövdebostäder med 
vd i bolaget som projektansvarig och som i samverkan med representanter för Skövde 
kommun driver projektet.  Beroende på vad projektet kommer fram till för slutsatser ska 
befintliga styrdokument som exempelvis ägardirektiv och bolagsordning uppdateras för 
beslut i kommunfullmäktige.  

En konsekvens av att utveckla Södermalms IP mot en fullskalig fotbollsanläggning är att 
friidrotten berörs vilket innebär att parallellt med att utreda förutsättningar för en ny 
fotbollsarena ska alternativ lokalisering för friidrotten studeras. 

Uppdrag till AB Skövdebostäder

AB Skövdebostäder ges i uppdrag att utreda förutsättningarna för upprustning 
och/eller byggnation och förvaltning av 

- utomhusarena för fotboll, med standard godkänd för superettan, inklusive 
erforderliga utrymmen för föreningar, omklädningsrum, gym, café, 
restaurang mm

- inomhushall för fotboll
- idrottshall 
- parkeringsplatser
- nybyggnation av bostäder 
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Utgångspunkten är utveckling av en ny inomhushall samt utveckling av befintlig 
utomhusarena i området runt Södermalms IP. Avseende byggnation av bostäder ska 
förutsättningar utredas för nybyggnation i området och som ligger i anslutning till 
fotbollsarenan inom bland annat fastigheterna Skövde 4:338, Skövde 4:342 och Skövde 
4:344.

Styrgrupp för projektet utgörs av presidiet i kommunstyrelsen, kommundirektören, presidiet 
och vd i AB Skövdebostäder. AB Skövdebostäder leder arbetet med vd i bolaget som 
ansvarig tjänsteperson. Vd i AB Skövdebostäder får i uppdrag att i samverkan med 
kommundirektören tillsätta en projektorganisation som inbegriper de funktioner inom 
kommunkoncernen som är relevanta för uppdraget. Vd i Skövdebostäder ansvarar även för 
att sammankalla styrgruppen. Styrgruppen tar beslut om projektorganisation, 
uppdragsbeskrivning, tidplan, beslutsprocess osv. Projektansvarig ska återkomma till 
styrgruppen med en uppskattad tidplan under augusti/september 2022.

Referensgrupp
En referensgrupp bestående av en ledamot från varje parti bildas. Referensgruppen svarar 
mot styrgruppen.

Uppdrag lokalisering friidrott
Mot bakgrund av utredningen om förändringar på Södermalms IP blir en konsekvens att 
utreda framtida lokalisering avseende utövande av friidrott. 
Kommundirektören ges i uppdrag att initiera en utredning om detta och utredningen ska 
involvera berörda sektorer. Utredningen rapporterar löpande sitt arbete till 
kommunstyrelsens arbetsutskott.
Slutligt förslag hanteras i ordinarie process för strategisk plan med budget som slutligen 
behandlas av kommunfullmäktige. 

Handlingar
        

Skickas till
AB Skövdebostäder
Skövde Stadshus AB
Sektor medborgare och samhällsutveckling
Sektor sevice
Sektor samhällsbyggnad
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KF § 108/22
Tilläggsbudget barn- och utbildning år 2022
KS2022.0237

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-08 138/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-20 141/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 108/22

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar att för 2022 öka Barn- och 
utbildningsnämndens ram med 22,5 miljoner kronor för digitalisering och läromedel. 
Finansiering sker genom kommunens resultat.

Yrkande
Katarina Jonsson (M) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Yttrande
Emil Forslund (MP) 

Bakgrund
Alliansen i Skövde kommun har initierat ett tillägg till barn- och utbildningsnämndens 
budget under innevarande år (2022). Förslaget om en utökning på 22,5 miljoner kronor 
syftar till att kunna implementera den digitaliseringsplan, utifrån nationell 
digitaliseringsstrategi, som är beslutad av barn- och utbildningsnämnden och gäller från 
förskola till gymnasieskola. 
Satsningen syftar till att skapa likvärdighet mellan skolorna och öka undervisningens kvalité 
genom att säkerställa likvärdig tillgång till digitala verktyg samt fysiska och digitala lärome-
del.
Alliansen föreslår ett tillägg till barn- och utbildningsnämnden för år 2022 med 22,5 mnkr. 
Förslaget omfattar även fristående huvudmän.
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Förvaltningens underlag för beslut
Kommundirektören och förvaltningen har kostnadsberäknat förslaget samt föreslår finansie-
ring. Den redovisade kostnaden är baserad på en kartläggning som är gjord i samband med 
en första prognos på skolorna. 

 Datorer och surfplattor behöver köpas in till de förskolor och skolor som inte är fullt 
utbyggda enligt plan. Kostnad för detta är ca 9 mnkr. 

 Utbyggnad för likvärdighet avseende digitala klassrum, det vill säga att samtliga 
klassrum ska ha projektor, högtalare och projektorduk, innebär en kostnad 2,4 mnkr. 

 Ljudutjämningssystem 1,0 mkr
 Kapaciteten på nätverken behöver öka. De är inte tillräckliga för att klara ökad 

digitalisering och att införa digitala nationella prov, kostnad 4 mnkr. 
 Kompetensutveckling och stöd för lärare samt tillgång till support och tekniska 

hjälpmedel. Beräknad kostnad är ca 2,5 mnkr.

Sammanfattning kostnader i år (engångsposter)
 Inköp och implementering av digitala verktyg: 18,9 mnkr
 Inköp av tryckta läromedel: 3,5 mnkr

Det finns en osäkerhet i leveranser av datorer på grund av pandemin och kriget i Ukraina. 

Kommunens resultat efter tertialrapport 1 år 2022 visar på ett överskott. Ekonomichefens 
förslag till finansiering av tilläggsförslaget är att det därmed hanteras genom kommunens 
resultat (enhet 900 Finans).

Handlingar
        

Skickas till
Kommundirektör
Barn-och utbildningsnämnden
Sektorschef SSV
Redovisningschef
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KF § 109/22
Budget för kommunrevisionen 2023
KS2022.0238

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2022-06-20 109/22

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att budgeten för revisonen år 2023 ska vara 1 802 tkr

Bakgrund
Kommunfullmäktiges arbetsordning reglerar att kommunfullmäktiges presidium utgör
budgetberedning för revisionen. Inför budet 2022 har kommunfullmäktiges presidium och
revisionens ordförande och vice ordförande arbetat fram ett budgetförslag.
Revisorernas önskemål är att ramen höjs årligen. 

Mot ovanstående bakgrund föreslår kommunfullmäktiges presidium att budgeten för
revisionen år 2023 ska vara 1 802 tkr. Härigenom möjliggörs för revisionen att arbeta i
enlighet med framtagen handlingsplan.

Handlingar
        

Skickas till
Kommunrevisionen
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KF § 110/22
Strategisk plan med budget 2023-2025
KS2022.0197

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-25 123/22
2 Kommunstyrelsen 2022-06-07 126/22
3 Kommunfullmäktige 2022-06-20 110/22

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att:
1. Anta strategisk plan med budget för åren 2023–2025 för Skövde kommun. 

Dokumentet innehåller de mål och strategier som ska styra verksamheten under 
perioden samt finansiellt mål.

2. Resultat-, kassaflödes- och balansbudget för åren 2023–2025 fastställs. 
Driftbudgeten för år 2023 fastställs med fördelning av anslag per nämnd och 
kommunstyrelse på totalt 3 666 miljoner kronor vilket ger ett resultat om 81 miljoner 
kronor. Anslagen för åren 2024 och 2025 antas som underlag för fortsatt planering.

3. För år 2023 fastställa investeringsbudgeten med en nettoutgift på 531 miljoner 
kronor samt den taxefinansierade investeringsbudgeten om 144 miljoner kronor. 
Exploateringsbudgeten för år 2023 fastställs med en inkomst på 198 miljoner kronor 
och en utgift om 469 miljoner kronor, det vill säga en nettoutgift om 271 miljoner 
kronor. Investerings- och exploateringsplanen för åren 2024 och 2025 antas som 
underlag för fortsatt planering. Kommunstyrelsen ges rätt att besluta om 
prioriteringar av investeringar inom totalramen för perioden samt att löpande 
återrapportera besluten till kommunfullmäktige.

4. Utdebitering år 2023 fastställs till 21:61 per skattekrona.

5. Kommunstyrelsen har under år 2023 rätt att nyupplåna, dvs öka kommunens skulder, 
med totalt 900 miljoner kronor. Kommunkoncernens totala låneskuld får därmed 
utvecklas till maximalt 5 900 miljoner kronor under 2023. Denna upplåningsram 
avser finansieringsbehovet för hela kommunkoncernen under förutsättning att 
samtliga investeringar i budget 2022 och 2023 genomförs i tid. 

6. Kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att ta fram internbudget och 
verksamhetsplan för år 2023 utifrån anslag och de politiska mål och ambitioner som 
beskrivs i den strategiska planen. Nämndernas verksamhetsplaner ska beslutas senast 
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1 dec och överlämnas till kommunstyrelsen i december 2023. Därefter anmäls 
nämndernas verksamhetsplaner till kommunfullmäktige. 

7. Ombudgetering av investeringsprojekt ska beslutas av kommunfullmäktige i mars 
2023. 

8. Internräntan för 2023 fastställs till 1,75%.

9. Ekonomichefen har rätt att fördela ut centralt budgeterade medel för pris- och 
löneindex och personalvårdsomkostnader efter beredning av kommundirektörens 
ledningsgrupp (KDLG) och kommunstyrelsens arbetsgivarutskott (KSAG).

10. Ekonomichefen har rätt att fördela ut budgeterade medel för demografiförändringar 
enligt resursfördelningsmodellen. 

11. De ekonomiska effekterna av Handlingsplan 22 ska vid behov preciseras och 
omfördelas genom beslut i kommunstyrelsen senast i november 2022.

12. Kommundirektören får i uppdrag att utreda eventuell ny skola i Skultorp med 
tillhörande fullstor idrottshall. 

Yrkande
Katarina Jonsson (M) föredrar beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till Strategisk plan med budget för åren 2023–2025 för Skövde 
kommun med tillägget att kommundirektören ges i uppdrag att utreda eventuell ny skola i 
Skultorp med tillhörande fullstor idrottshall.

Ulrica Johansson (C), Marianne Gustafson (KD), Ulla-Britt Hagström (L), Christer Winbäck 
(L), Theres Sahlström (M), Orvar Eriksson (C), Petter Fahlström (L), Martin Odenö (M), 
Ulrika Heie (C) och Lars-Ove Källman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
tillägget.

Johan Ask (S), Kayda Lazar (S), Maria Hjärtqvist (S), Anita Löfgren (S), Bjarne Medin (S), 
Joakim Nord (S), Malin Wadman (S), Jörgen Frödelius (S), Per Johansson (S), Robert 
Ciabatti (S), Elin Hjärtqvist (S), Eva Larsson (S) och Carin Pettersson yrkar bifall till 
Socialdemokraternas budgetförslag.

Jonas Eriksson (SD), Josef Fransson (SD), Tobias Andersson (SD) och Göran Segerstedt 
(SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas budgetförslag.

Gabryjel Blom (V) och Dag Fredriksson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets budgetförslag



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunfullmäktige Datum:2022-06-20 kl. 13:00 37(42)

Emil Forslund (MP) och Janette Leinonen (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets budgetförslag.

Beslutsgång
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag med tillägget att kommundirektören ges i uppdrag att 
utreda eventuell ny skola i Skultorp med tillhörande fullstor idrottshall.

Omröstning begärs.

Ordförande ställer budgetförslagen från Socialdemokraterna (S), Sverigedemokraterna (SD), 
Vänsterpartiet (V) och Miljöpartiet (MP) mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att förslaget från Socialdemokraterna (S) är motförslag till kommunstyrelsens 
förslag.

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång.
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till strategisk plan med budget för åren 2023–
2025 för Skövde kommun med tillägg.
Nej-röst för bifall till Socialdemokraternas budgetförslag.

Omröstningsresultat
Med 29 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag med tillägg och 24 nej-röster för 
bifall till Socialdemokraternas budgetförslag beslutar kommunfullmäktige enligt 
kommunstyrelsens förslag till Strategisk plan med budget 2023-2025 med tillägg av uppdrag 
till kommundirektören.

Följande röstar JA (29 st):
Theres Sahlström (M), Katarina Jonsson (M), Anders G Johansson (M), Clary Starck (M), 
Pär Bönnestig(M), Johan Khalaf (M), Martin Odenö (M), Marie Guhrén (M), Claës 
Beckman (M), Gunilla K Löfvenborg (M), Rohland Peterson (M), Lars-Ove Källman (M), 
Bernt Mårtensson (M), Michael Nimstad (M), Sven Sundberg (M), Ulrika Heie (C), Ulrica 
Johansson (C), Andreas Svensson (C), Gunvor Kvick (C), Orvar Eriksson (C), Börje 
Johansson (C), Christer Winbäck (L), Ulla-Britt Hagström (L), Petter Fahlström (L), 
Marianne Gustafson (KD), Mona Johansson (KD), Göte Carling (KD), Per-Agne Rytter 
(KD) och Jacqueline Tjällman (L).

Följande röstar NEJ (24 st):
Maria Hjärtqvist (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Jörgen Frödelius (S), Per 
Johansson (S), Malin Wadman (S), Emelie Wärn (S), Anita Löfgren (S), Bjarne Medin (S), 
Margaretha Åslund (S), Göran Bergman (S), Eva Larsson (S), Per-Erik Gustafsson (S), 
Carina Pettersson (S), Joakim Nordh (S), Elin Hjärtqvist (S), Kayda Lazar (S), Tommy 
Johansson (S), Monica Green (S), Gabryjel Blom (V), Rickard Ornblad (V), Dag 
Fredriksson (V), Emil Forslund (MP), Janette Leinonen (MP).
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Följande avstår (7 st): 
Göran Segerstedt (SD), Josef Fransson (SD), Jonas Eriksson (SD), Tobias Andersson (SD), 
Maria Cidh Christensen (SD), Jerzy Kucier (SD) och Anita Kucier (SD) 

Reservationer

Ledamöterna för (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag.
Ledamöterna för (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag.
Ledamöterna för (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag.
Ledamöterna för (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag.

Bakgrund
Strategisk plan med budget för åren 2023–2025 har utarbetats i enlighet med kommunens 
årshjul. Mål och riktlinjer för verksamheterna har strukturerats i form av ett styrkort.

Rysslands invasion av Ukraina driver människor på flykt och ger ett säkerhetsmässigt och 
ekonomiskt instabilt läge världen över, framförallt i Europa. Inflationstakten har drivits upp 
till historiskt höga nivåer och stigande priser, ökande räntor och nedåtgående börsutveckling 
sätter spår i kommunernas ekonomi framöver. Sveriges kommuner och regioner (Skr) 
prognostiserar att även om skatteunderlaget fortsätter att öka kommer kommunernas intäkter 
att urholkas av de ännu högre prisökningarna (Ekonomirapporten 17 maj 2022).
I bifogat budgetunderlag ingår de statsbidrag som presenterades i 2022 års vårproposition 
och vårändringsbudgeten den 19 april 2021. Budgetunderlaget är baserat på skatte- och 
bidragsprognosen enligt cirkulär 2022:15 som släpptes den 29 april. 

Handlingsplan 26 är en fortsättning på Handlingsplan 22 framtagen av kommundirektörens 
ledningsgrupp (KDLG) för att ge en ekonomisk effekt och långsiktigt bidra till att stärka 
kommunens förutsättningar att klara välfärdsuppdraget och det ökade tryck 
demografiutvecklingen innebär. Mer information finns i dokumentet Handlingsplan 26 
”Projekt & angreppssätt” (bilaga i strategisk plan med budget). I den föreslagna budgeten 
för åren 2022–2024 förutsätts att Handlingsplan 26 genomförs och återrapporteras till 
kommunstyrelsen för att säkerställa att effekterna uppnås. 

I budgeten 2021 ingår förväntad värdeöverföring från AB Skövdebostäder med 15 mnkr 
med hänvisning till 5§ p1 i lagen om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag samt 
förväntad utdelning från Skövde Energi AB med 19 miljoner kronor. 

För infrastrukturinvestering har belopp om 15 miljoner kronor lagts till för yttertätorterna för 
att göra dem mer attraktiva. Större investeringar i gatunätet under planperioden genomförs 
på Badhusgatan mellan Majorsgatan och Kungsgatan samt Arenarondellen.
Större lokal-och anläggningsinvesteringar under planperioden är bland annat Södermalms IP 
etapp 2, Arena upplevelsevad (rutschkanor), två grupp-/serviceboenden samt 
Billingebacken. Med hänsyn till den höga inflationen och prisuppgångar har en generell 
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investeringspost på 30 miljoner kronor budgeterats för att kunna hantera osäkerheter kring 
prisutvecklingen för planerade investeringsprojekt i kommande planperiod. 

Den totala låneskulden i beslutspunkt nr 5 bygger på att samtliga planerade investeringar i 
kommunkoncernen kommer genomföras 2021 och 2022. Utöver detta tar upplåningsramen 
också hänsyn till andra likviditetspåverkande poster som till exempel utbetalningar av 
medfinansiering utbyggnad E20. Investeringsbudgetar avseende våra kommunala bolag är 
uppskattningar då deras respektive investeringsbudgetar antas under senhösten. 
Upplåningsramen är likt tidigare år därmed troligtvis en överskattning av det totala behovet. 
Skulle vi utgå från en lägre upplåningsram kan det bli svårt att finansiera de projekt som 
ingår i strategisk plan med budget 2023–2025 i fall att investeringsprojekten skulle få en 
väsentligt högre genomförandegrad.

Revisionens budgetram beslutas i ett eget ärende.

Handlingar
        

Skickas till
Kommundirektör
Sektorschef SSV
Ekonomichef
Avdelningschef ekonomi- och verksamhetsstyrning
Redovisningschef
Samtliga nämnder
Samtliga bolag
Samtliga kommunalförbund
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KF § 111/22
Anmälningsärende till kommunfullmäktige 20 juni
KS2022.0005

Behandlat av Datum Ärende
Kommunfullmäktige 2022-06-20 111/22

Beslut
Kommunfullmäktig noterar att inga ärenden anmälts till dagens sammanträde.

Bakgrund
Ingar ärenden har anmälts till dagens sammaträde.
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KF § 112/22
Valärenden

Behandlat av Datum Ärende

Kommunfullmäktige 2022-06-20 112/22

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar, efter förslag från revisorerna, att utse följande personer:
Linda Henricsson (S) som ordinarie lekmannarevisor och Bengt Hagbjer (S) som ersättare 
till bolaget Kaplansgatan 23 Fastigheter AB 559373-1721 för mandatperioden 2018-202.

Kommunfullmäktige beslutar att utse Ann Granfors (M) till ersättare i socialnämnden för 
mandatperioden 2018-202

Bakgrund
Valberedningens ordförande Martin Odenö (M) lämnar förslag till dagens valärenden.
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Avslutning

Kommunfullmäktiges förste vice ordförande Jacqueline Tjällman (L) avslutar dagens 
sammanträde och tillönskar alla en trevlig och skön sommar.

Kommunfullmäktige sammanträder nästa gång den 26 september kl 18.00.
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